
 
 

Zápis č. 02/2024 
z řádného zasedání Akademického senátu Pedagogické fakulty UJEP 

 
Místo: CS502 
Datum a čas: 21. 2. 2024, 15:00 h 
 
 

1. Mgr. Barbora Lanková, Ph.D. 
2. Mgr. Jana Pavlíková, M.A., Ph.D. 
3. doc. Mgr. Jaroslav Říčan, Ph.D.  
4. Mgr. Kateřina Šteklová, Ph.D. 
5. prof. akad. mal. Mgr. Martin Velíšek, 

Ph.D. 
6. Mgr. Lucie Zušťáková 
7. Vladislav Čermák 
8. Tereza Laliková  

9. Bc. Lucie Lebrušková  
10. Veronika Přibíková 
11. Šimon Růžička 

 
 
 

 
 

 
omluveni: 

 
1. Mgr. et Bc. Lukáš Círus, Ph.D  
2. Mgr. Zdeněk Svoboda, Ph.D. 

 
 
Hosté:   
doc. PaedDr. Ladislav Bláha, Ph.D. 
PhDr. Ing. Martin Černý, Msc. 
PhDr. Ing. Ivan Bertl, Ph.D. 
 
Mgr. Miloš Makovský, Ph.D. 
 
 
Program: 

 
1. Výroční zpráva o hospodaření PF UJEP za rok 2023 
2. Plán realizace strategického záměru PF UJEP 2021-2030 pro rok 2024 
3. Žádost o schválení výdaje z FRIMu PF – projektová dokumentace sportoviště – ve 

výši 850.000,- Kč s DPH 
4. Transformace Katedry výchov uměním – sloučení s Katedrou preprimárního a 

primárního vzdělávání 
5. Různé 

 
Schválení programu zasedání  
hlasování:  11 pro – 0  proti – 0 zdržel(a) se hlasování, schváleno 
  



 
 
0. Autorizování zápisů z předchozích zasedání a hlasování per rollam + kontrola plnění 
usnesení AS PF UJEP 
 
Usnesení 0: 
AS PF UJEP schvaluje Zápis č. 01/2024 z řádného zasedání Akademického senátu 
Pedagogické fakulty UJEP, konaného dne 17. 1. 2024, v předložené verzi. 
 
hlasování:   11 pro – 0  proti – 0 zdržel(a) se hlasování, schváleno 
 
Kontrola usnesení AS PF UJEP 
Z minulých usnesení AS PF UJEP nevyplývají žádné nesplněné úkoly. 
 
 
1. Výroční zpráva o hospodaření PF UJEP za rok 2023 
 
Doc. PaedDr. Ladislav Bláha, Ph.D., děkan PF UJEP, na základě § 27 odst. 1 písm. d) zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, předkládá Akademickému 
senátu PF UJEP ke schválení Výroční zprávu o hospodaření PF UJEP za rok 2023. 
 
Podrobný komentář ke zprávě o hospodaření podal tajemník Dr. I. Bertl. 
Vedení PF považuje hospodaření Pedagogické fakulty UJEP v roce 2023 za úspěšné, 
racionální a respektující ekonomický stav daný především vlivy mimo fakultu (výrazný inflační 
nárůst nákladových vstupů fakulty, tlak na navýšení mezd).  
Zdůraznil, že k pozitivnímu hospodářskému výsledku přispěly výnosy z externí hlavní činnosti (tj. 
výnosy CCV PF).  
 
Děkan doc. Bláha:  
 -   apeluje na vyučující, aby se v roce 2024 víc účastnili na výuce CCV 
- v roce 2024 se PF bude snažit o úsporný  režim – celofakultní dovolená (konec prosince), aplikace 

výsledků personálního auditu 
- z kolegia rektora – V roce 2024 MŠMT uvolnilo 1 mld. Kč na podporu vysokých škol 

-  Ukazatel K (tvůrčí činnost) bude na PF v roce 2024 ponížen  
 

Zpráva Ekonomické komise AS PF UJEP (viz příloha 1) 
Dr. Šteklová – EK pozitivně hodnotí úspory provozního rozpočtu,  nemá připomínky ke zprávě o 
hospodaření. 
 
Diskuze 
Mgr. Zušťáková – dotaz na přestěhování Hoření do rekonstruované budovy  

dr.Bertl - ANO, je to cíl PF, náklady na pronájem Hoření rostou 
Prof. Velíšek hodnotí kladně přehlednost zprávy o hospodaření 
Dr. Pavlíková – dotaz na nové financování praxí přímo z MŠMT na ZŠ a SŠ 

Dr. Černý – je v jednání, v roce 2024 bude ještě platit stávající modelfinancování  
 
Usnesení 1: 
Akademický senát PF UJEP, na základě § 27 odst. 1 písm. d) zákona č. 111/1998 Sb., o 
vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, projednal a schvaluje Výroční zprávu 
o hospodaření PF UJEP za rok 2023 v předloženém znění. 
 
hlasování:   11 pro – 0  proti – 0 zdržel(a) se hlasování, schváleno 



 
 
 
2. Plán realizace strategického záměru PF UJEP 2021-2030 pro rok 2024 

 
Doc. PaedDr. Ladislav Bláha, Ph.D., děkan PF UJEP, na základě § 27 odst. 1 písm. h) zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, předkládá Akademickému 
senátu PF UJEP ke schválení Plán realizace strategického záměru PF UJEP na období 2021–2030 pro 
rok 2024. 

 
Komentář děkan doc. Bláha 
Plán byl vedením fakulty projednán a schválen 17.1.2024. Vědecká rada projednala tento dokument 
per rollam od 26.1. do 2.2. 2024. 

 
diskuse 
dr. Pavlíková: dotaz na kap. 1.2 komunikace oborových didaktiků 

dr. Černý – proběhly přednášky, praxe budou spravovat katedry, bude důsledná kontrola praxí, 
studenti budou informováni, mezifakultní spolupráce funguje 

dr. Pavlíková: dotaz na kap. 1.10 Jak aktivně podporovat mobility?  
Doc. Bláha – tato problematika je v kompetenci  nové proděkanky dr. Jelínkové, navrhuje pozvat 
ji na některé z příštích zasedání AS 

Dr. Pavlíková – dotaz na kap. 1.14 Podpořit vznik cizojazyčných variant studijních programů. 
Dr. Černý – zatím není kladná reakce ze strany KA, s KA bude jednáno 

Do budoucna možnost vzniku nového studijního programu  
 

Usnesení 2: 
Akademický senát PF UJEP, na základě § 27 odst. 1 písm. h) zákona č. 111/1998 Sb., o 
vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, projednal a schvaluje Plán realizace 
strategického záměru PF UJEP na období 2021–2030 pro rok 2024 v předloženém znění. 
 
hlasování:   11 pro – 0  proti – 0 zdržel(a) se hlasování, schváleno 
 
 
3. Žádost o schválení výdaje z FRIMu PF – projektová dokumentace sportoviště – ve 

výši 850.000,- Kč s DPH 
 

Doc. PaedDr. Ladislav Bláha, Ph.D., děkan PF UJEP, na základě § 27 odst. 1 písm. c) zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, předkládá Akademickému 
senátu PF UJEP Žádost o schválení výdaje z FRIMu PF ve výši 855.000,- Kč.  
 
Komentář: dr. Bertl 
V souvislosti s připravovanou rekonstrukcí plochy bývalých tenisových kurtů u SPŠ Resslova 
ul. se podařilo vedení PF získat souhlas k nákupu této plochy (do majetku UJEP) a je tedy 
logické, že uvažujeme o vytvoření fakultního sportoviště na tomto pozemku. Vznikem tohoto 
sportoviště fakulta v budoucnu ušetří úhrady za pronájmy, které je nutné v souvislosti 
s odbornou výukou studentů KTVS sjednávat a hradit. 
Pro tyto rekonstrukční práce je potřeba pořídit potřebnou stavební dokumentaci, která bude 
sloužit k následujícímu výběru realizátora rekonstrukce (v další veřejné soutěži). 
Ve veřejné soutěži byla (především podle kritéria cena) vybrána jako dodavatel výše 
konkretizované projektové dokumentace firma Correct BC s. r. o. Ústí nad Labem (IČ25028588). 
 

Vyjádření Ekonomické komise: souhlasí s návrhem, nemá připomínky 



 
Děkan doc. Bláha – územní plán nedovoluje jiné využití, Nové sportoviště může sloužit nejen pro 
výuku a trénink atletiky, ale i pro oborově didaktické předměty KTV. 
 
 
Usnesení 3: 
Akademický senát PF UJEP na základě § 27 odst. 1 písm. c) zákona č. 111/1998 Sb., o 
vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, projednal a schvaluje Žádost o 
schválení výdaje z FRIMu PF na projektovou dokumentaci sportoviště, ve výši 850.000,- Kč s 
DPH. 
 
hlasování:   11 pro – 0  proti – 0 zdržel(a) se hlasování, schváleno 
 
 
4. Transformace Katedry výchov uměním (KVU) – sloučení s Katedrou preprimárního 

a primárního vzdělávání (KPRIM) 
 
Doc. PaedDr. Ladislav Bláha, Ph.D., děkan PF UJEP, na základě § 27 odst. 1 písm. a) zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, předkládá Akademickému 
senátu PF UJEP žádost o schválení transformace Katedry výchov uměním – sloučení KVU s KPRIM 
pod názvem Katedra preprimárního a primárního vzdělávání, s platností od 1. 7. 2024. 
 
komentář děkan doc. Bláha 
KVU dlouhodobě vykazuje nízkou tvůrčí činnost, aktivity akademiků a vedení kvalifikačních prací.  
Historicky KVU vznikla oddělením vyučujících pro 1. stupeň z kateder KBO, KHV a KVK. 
Transformací nezaniknou pracovní pozice akademiků; sekretářka na 0,5 úvazku odchází dohodou. 
 
Diskuse 
V. Přibíková - dotaz ohledně  zvýšení tvůrčí činnosti 
Děkan  - úspěšná katedra KPPV ukáže směr, zapojení do projektů, vedení prací 
 
Prof. Velíšek – pozitivní krok, KVU neměla koncepci, překrývá se s KVK – např. grafická dílna. 
Grafickou dílnu je potřeba modernizovat např. z projektu OP JAK. 
Dr. Bertl – v grafické dílně se musí v první řadě vyřešit odsávání 
Dr. Makovský – uvedl zkušenosti z UP v Olomouci, kde funguje „sdílená dílna“  
 
16:05 – odešel doc. Říčan (osobní důvody) 
 
Usnesení 4: 

Akademický senát PF UJEP na základě § 27 odst. 1 písm. a) zákona č. 111/1998 Sb., o 
vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, projednal a schvaluje 
transformaci Katedry výchov uměním ve smyslu sloučení s Katedrou preprimárního a 
primárního vzdělávání s platností od 1. 7. 2024. 

 
hlasování:   10 pro – 0  proti – 0 zdržel(a) se hlasování, schváleno 
 
 
  



 
 
5. Různé 

5.1. Rekonstrukce budovy kateder 
Dr. Bertl - pokračují bourací práce 
Objevují se chyby v projektu, např. špatně zakreslené toalety, umyvadla apod. -  
projektant musí upravit, komunikaci s ním řeší stavební firma přímo 
Dr. Makovský – účastnil se KD  21.2.2024- bude se podílet na výběru a estetickém 
sladění drobných stavebních prvků v budově– zásuvky, mřížky apod., později 
nábytek, výmalba aj. 

5.2. Odvětrání grafické dílny  
Dr. Bertl – problém je znám, bude se řešit  

5.3. Výzkum bezpečnosti a klimatu na UJEP  
T. Laliková – dotaz na výsledky průzkumu bezpečného klimatu, realizovaného mezi 
studenty UJEP 
děkan - zpráva již existuje, projednávána s vedením UJEP, zatím není zveřejněna, 
akademická veřejnost bude s jejími závěry seznámena, jakmile to bude možné   

5.4. Cvičení krizového plánu AMOK 23.4.2024 
Děkan -  zvýšení bezpečnostních opatření na UJEP 
AMOKu se zúčastní minimálně jeden člověk z každé katedry v pozici figuranta, 
ostatní akademičtí pracovníci budou sledovat přenos v červené aule 
Vedení fakulty podniká další kroky a opatřeními na zvýšení bezpečnosti 
V. Přibíková – dotaz, zda se zúčastní i studenti 
Dr. Bertl - Studenti budou informování a cvičeni formou cvičných poplachů, ale 
cvičení AMOK je jen pro zaměstnance, ti mají v případném konfliktu  vedoucí roli. 
Široké zveřejňování bezpečnostních postupů odporuje zásadám ochrany měkkých 
cílů. 
Dr. Pavlíková – navrhuje začlenit nácvik bezpečnostních opatření do přípravy učitelů. 

 
 
 
Příští řádné zasedání AS PF UJEP se koná ve středu 20. března 2024 v 15:00 h v místnosti  
CS 502. 
 
21. února 2024 

Zapsala Ing. Zdenka Kubištová Mgr. Jana Pavlíková, M.A., Ph.D.  

 předsedkyně AS PF UJEP  

 

 

 

 
Příloha: 

1. Zpráva o projednání a vyjádření EK AS PF UJEP k Výroční zprávě o hospodaření PF 
UJEP za rok 2023  

 
  



 
Příloha 1 
Zpráva o projednání a vyjádření EK AS PF UJEP k Výroční zprávě o 
hospodaření PF UJEP za rok 2023  
 
V průběhu celého roku 2023 bylo průběžně projednáváno hospodaření Pedagogické fakulty a 
také výdaje z FRIM UJEP. Ve všech případech schvalování v AS PF UJEP předcházela 
setkání EKAS s děkanem doc. PaedDr. Ladislavem Bláhou, Ph.D. a s tajemníkem fakulty 
PhDr. Ing. Ivanem Bertlem, Ph.D. 

 
 EKAS dále zformulovala několik podnětů a otázek, které budou projednány na 

zasedání AS PF UJEP dne 21.2.2024. 
 Některé dílčí dotazy byly předem zaslány dr. Bertlovi a v komentáři jasně 

zodpovězeny. 
 

 V roce 2023 se pozitivně projevilo dílčí financování z kapitol TA 03 a TA 16, které 
bude v roce 2024 zřejmě sníženo. Dále byly čerpány prostředky z mimořádné kapitola 
TA 04 sloužící ke snížení dopadu nárůstu cen energií, která nebude zřejmě ze strany 
ministerstva již naplňována.  
 

 Došlo k navýšení mzdových prostředků a jejich vyplacení (hodnoceno kladně); 
 

 Fond provozních prostředků narostl výrazným přispěním Centra celoživotního 
vzdělávání - poměrně značné úspory nebyly v roce 2023 čerpány. Úspory byly 
převedeny do fondu provozních prostředků. 

 Tento postup považujeme za pozitivní vzhledem k probíhajícím i plánovaným 
rekonstrukčním pracím na budově kateder, plánované rekonstrukci Sportovní haly, 
zateplování gymnastického sálu a budování sportoviště nově patřícího do areálu PF 
UJEP. 
 

 Finanční situace v roce 2023 byla pro Pedagogickou fakultu velmi složitá, především 
vzhledem k nárůstu cen energií i nutnosti nadále financovat náklady k zajištění 
objektů Králova Výšina a Hoření. I přes veškerá úskalí považujeme čerpání rozpočtu a 
celkové hospodaření Pedagogické fakulty v roce 2023 za úspěšné a racionální 
vzhledem k vnějším ekonomickým tlakům a celospolečenské situaci.  
 
 
 

Závěr – EKAS PF UJEP doporučuje schválení předložené zprávy. 
 
 

Za EKAS PF UJEP  dne 19.2.2024 Mgr. Kateřina Šteklová, Ph.D. 
 
 
 


